

December 2024

Opening positions on the Board of Directors

The CSTM will open nominations for the positions of Vice-President , Treasurer , Director at Large (Bilingual) , Western and Eastern Directors in early January 2025. We encourage you to take the time now to consider if you or someone you know might be interested in taking on a more active role in the CSTM by participating as a Board member. For more information see [CSTM Board of Directors](#) .

CSTM Conference - 2025: 30 May- 1 June in St-John's!

The conference will be held at the [St. John's Convention Center](#) , located in beautiful downtown St. John's, Newfoundland and Labrador. The designated hotel of the conference will be the [Delta Hotel and Conference Center](#)

[Stay tuned for more information on submitting scientific abstracts!](#)

CSTM Virtual Education Day: CSTM is excited to host its first virtual event of 2025. The event will be held on February 12, 2025, from 12-1330 ET and once again offered simultaneously in both English and French. This event is open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend!

The Education Committee has had the opportunity to provide 3 virtual education events in 2024:

- Heart Edition (February 2024)
- It's Summer Baby! (July 2024)
- Ghastly Reactions (October 2024)

These presentations have been recorded and are available for CSTM members to view at any time. Click on the *Education* menu and then *CSTM members'* section of the website and go to *Webinars*

CBS' Clinical Guide to Transfusion Chapters – Update to Chapter 1

The [Clinical Guide to Transfusion](#) is a practical summary of current transfusion medicine practices for health-care professionals in Canada. It is available to read it in English or French on Canadian Blood Services' [professional education website](#).

[Chapter 1, Vein to vein](#): Recently updated by Drs. Nadia Gabarin and Matthew Yan, this chapter provides an overview of Canada's blood system, including its regulations, standards, organizations and professionals that contribute to its safety, security and sustainability.

“Transfusion Practitioners Across the world” podcast from ISBT: **Episode 12** is now available!

In this episode, Jana Vanden Broeck interviews UK and Australian experts on the impact of Transfusion Practitioners in obstetric care, covering iron deficiency, RhD immunoglobulin, transfusion, and patient blood management.



Save the Date for Upcoming events:

- 3 December, Virtual: [Topic teaching: Transfusion reactions and transfusion consent](#)
- 4 December, Vancouver / Virtual: [LearnTransfusion Seminar: Microfluidic assays to model trauma and transfusion medicine](#)
- 10 December, Virtual: [Topic teaching: IgA Deficiency](#)
- 12 December, Virtual: [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: Refractory thrombocytopenia – HLA lab and clinical perspectives](#)
- 17 December, Virtual: [Topic teaching: Blood and utilization](#)
- 30 May to 1 June 2025, St-John's, NFL: [2025 CSTM Conference](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

CSTM blogs: In November, we shared a tribute to [Dr. Dana Devine's life and legacy](#).

CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:



What else? [Visit the CSTM website](#)



Décembre 2024

Postes disponibles sur le conseil d'administration de la SCMT:

La SCMT ouvrira les mises en candidature pour les postes de vice-président, de trésorier, d'administrateur général (bilingue), d'administrateur de l'ouest et d'administrateur de l'est au début de janvier 2025. Nous vous encourageons à prendre le temps dès maintenant de réfléchir si vous ou quelqu'un que vous connaissez pourriez être intéressé à jouer un rôle plus actif au sein de la SCMT en participant à titre de membre du conseil d'administration. Pour plus d'information, consultez le site [Conseil d'administration de la SCMT](#).

Congrès SCMT - 2025: 30 mai au 1er juin, St-John's!

Le Congrès SCMT 2025 aura lieu au [Centre des congrès de St. John's](#), situé dans le magnifique centre-ville de St. John's, à Terre-Neuve-et-Labrador. L'hôtel désigné pour la conférence sera le [Delta Hotel and Conference Centre](#).

Restez à l'écoute pour plus d'informations sur la soumission de résumés scientifiques !

Journée éducative virtuelle de la SCMT: La SCTM est ravie d'organiser son premier événement virtuel de 2025. L'événement aura lieu le 12 février 2025 de 12 h à 13 h 30 (HE) et sera de nouveau offert simultanément en anglais et en français. Cet événement est ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister !

Le comité éducatif a eu l'occasion d'offrir 3 événements éducatifs virtuels en 2024 :

- *Édition du coeur* (février 2024)
- *C'est l'été bébé!* (juillet 2024)
- *Réactions effrayantes* (octobre 2024)

Ces présentations ont été enregistrées et sont disponibles en tout temps pour les membres de la SCMT. Cliquez sur le menu « Éducation », puis sur la « section des membres » de la SCMT du site Web et allez à « Webinaires ».

Guide de la pratique transfusionnelle – Mise à jour du chapitre 1

Le Guide de la pratique transfusionnelle est un résumé des pratiques actuelles de la médecine transfusionnelle à l'intention des professionnels de la santé au Canada. Il est possible de le lire en anglais ou en français sur le site Web de formation professionnelle de la Société canadienne du sang. **Chapitre 1 - Du donneur au receveur** : Récemment mis à jour par les Drs Nadia Gabarin et Matthew Yan, ce chapitre donne un aperçu du système d'approvisionnement en sang du Canada, y compris ses règlements, ses normes, ses organisations et ses professionnels qui contribuent à sa sécurité, à sa sûreté et à sa durabilité.



“Transfusion Practitioners Across the world” podcast de l’ISBT: [Épisode 12](#) est maintenant disponible!

Dans cet épisode, Jana Vanden Broeck rencontre des experts britanniques et australiens pour discuter de l’impact des praticiens de la transfusion dans les soins obstétricaux, y compris la carence en fer, l’immunoglobuline RhD, la transfusion et la gestion personnalisée du sang des patients.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

- 3 décembre, Virtuel: [Topic teaching: Transfusion reactions and transfusion consent](#)
- 4 décembre, Vancouver / Virtuel: [LearnTransfusion Seminar: Microfluidic assays to model trauma and transfusion medicine](#)
- 10 décembre, Virtuel: [Topic teaching: IgA Deficiency](#)
- 12 décembre, Virtuel: [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: Refractory thrombocytopenia – HLA lab and clinical perspectives](#)
- 17 décembre, Toronto / Virtuel: [Topic teaching: Blood and utilization](#)
- 30 mai au 1^{er} juin 2025, St-John’s,NL: [Congrès SCMT 2025](#)

Consultez la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d’emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre](#)!

Blogues récents: En novembre, nous avons rendu hommage à la vie et à l’héritage de la Dr^e Dana Devine

La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2024 :



Quoi d’autre? [Consultez le site web de la SCMT](#)

